
 

                                        Johannes 19:36,37 

“Want deze dingen zijn geschied opdat de Schrift vervuld worde:                

‘Geen been van Hem zal verbroken worden’.                                                         

En wederom zegt een andere Schrift:                                                                        

‘Zij zullen zien in Welke zij gestoken hebben.’” 

De gestorven Jezus is  

1 het Paaslam                                                                                                                  

2 de Rechtvaardige                                                                                                          

3 de Doorstokene 

 

 Gemeente, 

             Vreemd is dat. Dat je iemands sterfdag een goede dag noemt. 

Goede Vrijdag. De dag dat Jezus stierf. Aan het kruis stierf. Nederdaalde 

in de Godverlatenheid. De meest bittere pijn voelde onder Gods toorn. 

De eeuwigheid van straf samengeperst in drie uur over Zich heen kreeg. 

Vreemd eigenlijk, dat we het dan hebben over Goede Vrijdag.  

 Dat heeft natuurlijk een reden. Dat de kerk toch spreekt over 

Goede Vrijdag. De reden dat Jezus’ sterven een heel bijzonder sterven 

was. En dat bijzondere blijkt telkens weer op weg naar het kruis en het 

sterven. Maar dat bijzondere blijkt zelfs nadat Jezus gestorven is nog. 

Want bij iedereen die gekruisigd werd verliep het dan als volgt: 

 De kruisdood is mede daarom zo vreselijk omdat het een hele 

langzame dood is. En hoe dichterbij de dood komt hoe erger de pijn 

wordt. Door wondkoorts van de uitscheurende wonden in handen en 

voeten. Maar dat was ook weer niet zo, dat dat direct dodelijk was. 

Uren, soms dagen kon het duren. En dan ging het zo: voor de avond 

inviel kwamen soldaten kijken. En om de lichamen niet ’s nachts te laten 

hangen maakten zij er dan wat sneller een eind aan. Door de beenderen 

van de knien of ellebogen met een hamer te breken. Dan werd het 

stervensproces versneld. Dat verkortte de lijdensweg dan nog enigszins. 

Dus elke gekruisigde ging met gebroken beenderen het graf in. Maar 

ook dat gaat bij Jezus anders, zoals eigenlijk alles anders ging bij Hem. 

Want de Heere Jezus is al gestorven voor het donker wordt. Of beter 

gezegd: Hij heeft Zijn leven afgelegd. Hij is in de Godverlatenheid 

geweest. Hij heeft Zijn werk volbracht. Nu kan Hij, mag Hij sterven. Als 

Overwinnaar gaat Hij de dood tegemoet. Hij heeft Zijn taak volbracht, 

afgerond. Daarom is het ook Goede Vrijdag. Jezus sterft niet door 

uitputting, niet door einde van krachten, maar als Overwinnaar. Ver 



voor de nacht invalt. En daarom worden van Hem de beenderen niet 

gebroken, dat hoeft niet. In plaats daarvan steekt een soldaat, ter 

controle, een speer in Jezus zijde. Om te controleren of Hij inderdaad al 

is gestorven. En dat blijkt zo te zijn. Dus doordat Jezus al Zijn leven als 

Overwinnaar heeft afgelegd, worden Zijn beenderen niet gebroken én 

wordt Zijn zijde doorstoken.  

 En dat maakt deze vrijdag tot goede Vrijdag. Want daarmee zo 

signaleert Johannes, wordt de Schrift, het Oude Testament precies 

vervuld. Wordt alles wat van Hem geschreven staat ten uitvoer 

gebracht. En valt er licht op Jezus vanuit de Schrift. Licht hoe wij Jezus, 

de Gekruisigde, de Gestorvene moeten zien. Drie teksten worden zo 

vervuld. Die als drie schijnwerpers op Jezus schijnen. 

1 het Paaslam 

 De eerste tekst is die van Exodus 12. Daar wordt het Pascha 

ingesteld. En het hart van het Pascha was het slachten van een Lam. 

Waarvan het bloed aan de deurposten gestreken moest worden. Want 

in de nacht zou de verderfengel van God voorbijgaan. En die zou in elk 

huis alle eerstgeborenen doden. Doden door de toorn van God. En die 

straf kon alleen ontkomen worden door een lam te slachten. Dan ging 

de verderfengel voorbij met zijn straffende hand. Was men veilig. Maar 

dat mocht niet zomaar een lam zijn. Het eerste het beste wat in de 

kudde te vinden was. Nee, dat moest een volkomen lam zijn. Helemaal 

gaaf en gezond. Zozeer zelfs dat er uitdrukkelijk van geschreven staat in 

Exodus 12:46: en geen been ervan zal gebroken worden. Dat is het 

Paaslam. Dan kan het fungeren als Paaslam om de verderfengel te doen 

voorbijgaan.  

 Dat licht schijnt nu op Jezus’ lichaam aan het kruis. Geen been 

van Hem is gebroken. Maar….dan is Hij dus het Paaslam. Dan valt het 

licht op Jezus dat Hij het Paaslam is. Zoals Paulus later zal uitjubelen: 

ook ons Pascha is geslacht, namelijk Jezus. In Wie zondaren veilig zijn, 

van de straf ontheven zullen zijn.  

 Want nog wordt de verderfengel worden uitgezonden. Gaat de 

verderfengel huizen langs. En in het uur van ons sterven haalt Hij 

mensen op. Om hen naar het verderf te brengen, in het verderf te 

gooien.  Met hun ziel. En eens op de dag des oordeels komt de 

verderfengel weer om de lichamen in het verderf te stoten. Ziel en 

lichaam van ieder die gezondigd heeft. Van ieder die de wet niet heeft 

gehouden en volbracht. Het is de mens gezet te sterven en daarna het  

oordeel. En de ziel die zondigt die zal sterven, zal de eeuwige dood 

sterven. En met die order wordt de verderfengel uitgezonden keer op 

keer. Hij gaat geen huis voorbij, hij slaat geen mensenleven over.  



 Maar….er is een Paaslam. Daar schijnt het licht op Jezus’ lichaam 

aan het kruis. Geen been ervan is gebroken. Dan is Hij het Paaslam. Dan 

zijn zondaren veilig achter Hem. Als Zijn bloed op onze deurposten is. 

Dan gaat de verderfengel voorbij. Dan komt hij wel om ons te halen, 

steven moeten we, maar hij moet ons loslaten, hij mag ons niet in het 

verderf werpen. Hij moet ons en zal ons doorleiden tot in het hemels 

Kanaan. Ontkomen aan de straf. Uitgeleid uit dit leven in Kanaan. Het 

land overvloeiende van Gods gunst en goedheid.  

 Hier is Hij: het Paaslam. De lamp schijnt op Jezus: Ons Pascha. 

Het Paaslam. Eén Lam, genoeg voor heel de wereld. Kreeg u Het nodig? 

Werd voor God verschijnen onmogelijk? De straf onontkoombaar? Wat 

moeten wij doen om de welverdiende straf te ontgaan en weer tot 

genade te komen? Wat hebben wij nodig? Het Paaslam. Jezus, zoals Hij 

hangt aan het kruis. Eén Lam genoeg voor heel de wereld. Maak toch 

gebruik van dat Lam. Zoals de Heere eens vroeg aan Kohlbrugge: Zijt gij 

met Mijn Lam tevreden? En bevend zei Kohlbrugge, ja Heere. Dan ben Ik 

met u tevreden sprak de Heere tot hem. Dan is God met u tevreden, als 

u met het Lam tevreden bent.  

 Als de engel je dan halen komt…..je sterfdag. Dan is dat een 

goede dag. Je sterfdag een goede dag. Toch wel, juist wel. De dag dat je 

wordt ingeleid in het hemelse Kanaan. Beveiligd en geborgen. Dan is je 

sterfdag een goede dag. Daarom heet goede Vrijdag goede Vrijdag. 

Omdat het mijn sterfdag tot een goede dag maakt.   

 Maar wie het Lam niet heeft. Wie met het Lam niet tevreden is, 

wie het Lam niet nodig heeft, die sterft zonder Lam. Zonder beveiliging, 

bedekking. Die wordt door de verderfengel meegenomen en geslagen. 

Geslagen met de straffen van de eeuwige dood. Daar hielp geen rijkdom 

aan, of positie, of wat dan ook. Daar helpt geen rijkdom, geen ambt, 

geen kerkgang, geen Bijbel in huis. Zonder Lam laat de verderfengel je 

nooit meer los, in eeuwigheid niet.  

2 de Rechtvaardige 

 Maar is schijnt nog een lamp op Golgotha. Die licht laat vallen op 

Jezus, zoals Hij daar hangt. Want geen been van Hem zal gebroken 

worden, dat is ook de vervulling van een ander Schriftwoord. Het woord 

van psalm 34:21. Daar gaat het over de rechtvaardige. De rechtvaardige, 

dat is de man die de HEERE vreest, die de HEERE zoekt. Die Zijn tong 

bewaart van het kwaad, zijn lippen van bedrog. De man die afwijkt van 

het kwaad, en het goede doet. Die de vrede zoekt en die najaagt. 

Tegelijk is het de man die veel tegenspoeden meemaakt. Maar ook is de 

rechtvaardige degene op wie de ogen des HEEREN zijn. De HEERE hoort 

hun geroep en redt hem uit.  



 En dan wordt er nog één ding gezegd van die rechtvaardige: de 

Heere bewaart al zijn beenderen en niet één van die beenderen wordt 

gebroken. Dat geldt de rechtvaardige. En dan zien wij in deze lamp, in 

dit licht Jezus hangen aan het kruis. Zonder dat een been van Hem 

gebroken is. Dan is Hij de Rechtvaardige. Dé rechtvaardige bij uitstek. Hij 

heeft Zijn leven lang de HEERE gevreesd en gezocht. Hij heeft nooit 

kwaad gesproken, enkel goed. Hij is altijd afgeweken van het kwaad. Hij 

zocht altijd de vrede. Het is ook waar: vele waren Zijn tegenspoeden. 

Vreselijk en verschrikkelijk wat Hem is aangedaan: gekruisigd zelfs. 

Maar: dan zal van Hem gelden: uit die alle redt Hem God. De HEERE 

hoort Zijn geroep. Dan zal Hij uitgered worden. Het zal Pasen worden. 

Hij wordt uitgered en verlost uit al Zijn benauwdheden. De HEERE zal 

Zijn oog op Hem laten rusten in gunst en liefde. Dat verwerft Hij! De 

uitredding en de bewaring onder Vaders oog en gunst. 

 Op de top van de berg van gehoorzaamheid en rechtvaardigheid 

ligt Gods uitredding en bewaring, daar wacht Gods vriend’lijk 

Aangezicht. Wie komt daar? Wie klimt die berg des HEEREN op? U, jij, 

ik? Rechtvaardig? Altijd God vrezen, Hem de hoogste eer geven? Altijd 

God zoeken? Altijd je tong weerhouden van het kwaad, elk moment 

afwijken van het kwaad? Hoever komt u op die berg? Voordat je weer 

een misstap maakt en terugvalt. En weer begint en het je beter 

voorneemt: nu echt God zoeken, nu echt Hem het laatste Woord geven, 

nu echt het kwade haten. Hoever kwam je? Voor je weer uitgleed en 

onderaan terechtkwam? Wie klimt de berg des Heeren op? Zou iemand 

ooit de top bereiken? U, jij, ik? Nee, niemand. Het duurt soms lang voor 

je erachter komt en je pogingen opgeeft en niet meer denkt: als ik het 

nou nog eens probeer, dan misschien…. Maar dan bereikt niemand de 

uitredding van God. De uitkomst. Niemand Gods vriend’lijk Aangezicht. 

Dan is dat onbereikbaar. Niemand zal uitgered worden uit de dood en 

Gods Aangezicht zien. 

 Zie daar: in het licht van psalm 34. Hij is er gekomen, bovenop de 

berg. De Rechtvaardige. Eén is er gekomen. En heeft het verworven. De 

uitredding van het eeuwige leven en het gunstig Aangezicht van God. En 

Hij deelt het uit. Hij heeft het verworven om het uit te delen. En Hij 

komt in de prediking zo dichtbij. Hier ben Ik, hier ben Ik. Wie geen 

beklimming meer waagt, die ontvangt het uit Jezus’ handen. Hier en nu. 

Ik hief niet op te klimmen op de berg van gehoorzaamheid en heiligheid, 

maar ik mag me laten vallen in Zijn armen. De armen van de 

Rechtvaardige Die de uitredding van het eeuwige leven en Gods 

vriend’lijk Aangezicht verworven heeft. Wie het van Hem ontvangt, die 

heeft het. Wie het van Hem niet ontvangt, die moet zelf het bereiken. 

De top van die berg. Maar dat is onmogelijk, dat lukt je nooit, ook niet 

als je ouder bent of oud bent, ook niet als je het met man en macht 



probeert. Dan grijp je ernaast. Dan blijft het buiten bereik. Dan grijp ik 

eeuwig mis.  

 Zie, zie de Rechtvaardige. Geen been van Hem is gebroken. Hij is 

de Rechtvaardige. Hij verwerft de zegen. En in zijn spoor gaat een stoet 

rechtvaardigen de wereld door. Rechtvaardig gemaakten in Hem. Die 

het door Zijn Geest gaan leren om de HEERE te vrezen, Hem te zoeken, 

met vallen en opstaan. En het gaan leren om hun tong te bewaren van 

het kwaad, en om het kwade te haten en van af wijken. Met horten en 

stoten. Deze rechtvaardigen in Christus wedervaren rampen en 

tegenspoeden. Dat blijft hen niet bespaard. Veel wederwaardigheden, 

veel rampen zijn hun lot. Maar……maar uit die alle redt hen God. Zijn 

komen er doorheen. Zij roepen en de HEERE hoort. De HEERE is hen 

nabij. Hij redt hen uit. In dit leven keer op keer, na dit leven eens en 

voor eeuwig. Uitgered. Voor eeuwig Zijn Aangezicht aanschouwen.  

 Zalig, als je er daar één van bent, geworden bent. Levend van de 

Rechtvaardige en van wat Hij verwierf. Levend uit Christus. 

 Zo hangt Jezus daar. Als de Rechtvaardige. En daarom, omdat de 

vlekkeloze Rechtvaardige is, is Hij ook dat Paaslam. Want het Paaslam 

moest ook vlekkeloos zijn. Nu, dat is Hij ook. Dat laat die lamp van Psalm 

34 zien. Volmaakt rechtvaardig, dat is Hij. Zo hangt Hij daar. Terwijl Hij is 

gestorven. Het Paaslam dat redt van het verderf en de Rechtvaardige 

Die het eeuwige leven verwerft.  En terwijl van de andere twee 

gekruisigden geldt dat hun benen wel gebroken worden en dat zij geen 

steek in hun zijde krijgen. geldt van Jezus dat Zijn beenderen niet 

gebroken worden en dat Hij wel een steek in Zijn zijde krijgt.  

3 de Doorstokene  

En dat unieke gebeuren brengt weer een Schriftwoord tot vervulling. 

Zacharia 12:10. Opnieuw gaat een lamp aan boven Golgotha die licht op 

Hem laat vallen. Want in Zacharia 12;10 staat: en zij zullen zien Degene 

Die zij doorstoken hebben. Doorstoken. Precies wat met die speer 

gebeurd is. En de lamp van Zacharia 12:10 laat zien: Jezus is de 

Doorstokene. De Doorstokene op Wie zij zullen zien. Niet zomaar 

eventjes naar Hem kijken, maar op Hem zien. Want het zal blijken dat 

dat zien op Hem gevolgen heeft, vrucht voortbrengt. Dus het is een 

gelovig zien. 

 Zij zullen gelovig zien op Jezus. Jezus, Dé Rechtvaadige, Die he 

eeuwige leven verwierf. Jezus, het Paaslam, in Wie redding, ontkoming 

is van straf en gericht. Zij zullen zien op Hem! Wat een mooie, diepe 

uitdrukking, zien op Jezus.  



 Weet u waarom dat zien zo’n veelzeggende uitdrukking is voor 

geloven? Ten eerste omdat zien ook kan over grote afstand. Als de 

verlichting van de zendmast in Lopik brandt dan kun je die zien vanuit 

Waarder. Kijk, er zijn andere omschrijvingen voor geloven. Aanraken, 

vastklampen. Maar dan kun je denken: ja dan moet ik heel dichtbij Hem 

zijn. Als ik iets of iemand moet aanraken, me aan iets of iemand 

vastklampen dan moet je vlakbij staan. Maar misschien denkt u, voelt u 

het wel heel anders: ik ben zo ver weg. Ik sta zo van verre van de Heere 

Jezus. Ik sta zo schuldig, ik heb zoveel misdaan. De afstand is zo groot. Ik 

ben zo’n onrechtvaardige, zo veel lust tot kwaad, zo weinig de HEERE 

zoeken, echt ijverig zoeken, o dat is er zo weinig. Ik sta zo ver van Jezus 

af. Dat Lam, die Rechtvaardige. Ik kan, ik durf Hem niet aanraken, 

daarvoor en ik veel te ver weg. Maar zij zullen zien. Je hoeft niet dichtbij 

Hem te zijn of je dichtbij Hem te voelen. Zien, hoe groot de afstand ook 

is. Aanraken kan ik niet, durf ik niet, zie dan, zie. Al ben je nog zo ver van 

Hem vandaan, sta je van verre, zie het Lam, de Rechtvaardige. Dat kan 

ook voor mensen die zo ver verwijderd zijn. 

 En zien op Hem daar spreekt, ten tweede, ook onmacht uit. Zien 

op Hem, dat is het zien van iemand die alleen maar kan ‘zien’. Die op 

straat ligt overvallen en afgetuigd. En die niet kan lopen, en die niet kan 

roepen, want zijn benen zijn te zwak, zijn stem is hees, maar wat hij? Hij 

kijkt. Smekend. Met ogen die om hulp smeken. Zien op Jezus. Dat is het 

zien van iemand die niet lopen kan, want je benen van gerechtigheid zijn 

gebroken, die niet vast kan grijpen, want je handen van geloof zijn lam 

en niet op te tillen, die niet roepen kan, want je stem stokt in je keel. Zo 

hulpeloos. Alleen maar kunnen zien: op U zien mijn smekend ogen. O 

Lam, o Rechtvaardige. Ontferm U over mij, kom mij te hulp, red mij eer 

ik sterf.  

 Zien op Jezus. Smekend om genade, ontferming, zien op Jezus, 

van zo ver, en van zo verre. Dat is geloof. Ik zou het maar niet meer van  

maken. Dat is geloof. Zien op Jezus. Kent u dat? Trekt Jezus vanmorgen 

uw ogen naar Hem toe. Ziet u op Jezus. U begrijpt, of ik mag u 

verkondigen: zó zien is hebben. Zo op Jezus zien, is Jezus hebben, is alles 

met Jezus hebben en in Jezus hebben. Zo zien op Jezus. Zacharia zei 

ervan: de Geest der genade en der gebeden zal God uitstorten en zij 

zullen zien. Dit zien schenkt de Heilige Geest. O Heere, leer mij zien. 

Geef mij de werking van Uw Geest opat ik zie, zie op Jezus.   

 En dat zien draagt vrucht. Veel vrucht, waarvan er één genoemd 

wordt in Zacharia 12. Zij zullen over Hem rouwklagen. En kermen. Als 

over een eniggeboren zoon. Zo zien op Jezus geeft berouw. Zondesmart. 

Hij hangt daar, Hij is doorstoken door mijn zonden. Door mij hangt Hij 

daar aan het kruis. Mijn zonde van toegeven was een spijker in Zijn 



hand, de uitval van mijn mond was een slag in Zijn gezicht, de drift die in 

mij opkwam een slag van de gesel, mijn oog dat begerig keek naar wat 

mij niet toekwam was een klodder spuug op Zijn wang. O mijn zonden, o 

mijn zonden. Zij zullen zien op Hem Die zij doorstoken hebben en over 

Hem rouwklagen. Daar krijg je berouw. Kijk, voor je op Jezus ziet kun je 

last van je zonden hebben, iets voelen schuld, dat je bang maakt, angstig 

doet zijn, waardoor je zegt: stom dat ik geweest ben. Maar dat is 

allemaal geen berouw. Hooguit spijt, gericht op jezelf. Berouw pers je 

niet uit je natuurlijk hart, zoals je geen appelsap uit een citroen kunt 

knijpen. Berouw ontstaat uit het zien op Jezus. Dat doet wenen om Hem 

en om wat ik Hem heb aangedaan. Berouw druppelt uit het zien op 

Jezus. Stroomt uit het zien op Hem. 

 Drie lampen op Golgotha. Jezus, het Lam. De Rechtvaadige. De 

Doorstokene. Eens zal elks oog Hem zien. Openbaring 1:7. En alle 

geslachten der zullen Hem zien Die zij doorstoken hebben en zullen over 

Hem rouw bedrijven. Ja, wie Hem hier niet ziet in geloof, zal Hem toch 

zien. Maar dan tot ontzetting. Tot eeuwig afgrijzen. Tot eeuwig wening 

en knersing der tanden van spijt. Spijt, stom van me, had ik maar…….  

 Maar wie Hem nu ziet in geloof die zal Hem zien en ingaan. 

Ingaan in Zijn heerlijkheid. Hem zien gelijk Hij is. Ter bruiloft treen. Wat 

een dag, wat een goede dag zal dat zijn.  

                                               Amen   


